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Transportudvalget har i brev af 26. marts 2021 stillet mig følgende 

spørgsmål (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgs-

målene er stillet efter ønske fra Rasmus Helveg Petersen (RV). 

Spørgsmål nr. 373: 

Mener ministeren, at Færdselsstyrelsens nuværende sagsbehand-

lingstid for godkendelse af ansøgninger med alternative landsdæk-

kende overenskomster er tilfredsstillende? 

Svar: 

Det er min forståelse, at der har gjort sig nogle særlige forhold gæl-

dende for sagsbehandlingstiden i forbindelse med opstarten af 

godkendelserne, som samlet set har medført en uacceptabel lang 

sagsbehandlingstid. Jeg har derfor meddelt Færdselsstyrelsen, at 

jeg ikke finder behandlingstiden tilfredsstillende, og at jeg forven-

ter, at den fremtidige sagsbehandlingstid forbedres. 

Jeg har desuden bedt Færdselsstyrelsen om at redegøre for sagsbe-

handlingstiden. Færdselsstyrelsen har oplyst følgende, som jeg kan 

henholde mig til: 

”Færdselsstyrelsen har fuld forståelse for, at branchen ønsker at 

sagsbehandlingstiden bliver holdt på et absolut minimum. Det er 

også Færdselsstyrelsens helt klare ambition.  

Overenskomstnævnet blev som bekendt oprindeligt etableret af 

arbejdsmarkedets parter i 2013. De seneste år har der dog ikke 

været aktivitet i nævnet. Da der ikke har været aktivitet i nævnet i 

de seneste år, har opstarten af nævnet været forbundet med nogle 

grundlæggende opgaver. Blandt andet har nævnet skullet konsti-

tuere sig og have udarbejdet en forretningsorden. Derudover har 

medlemmerne skullet udpeges af de relevante overenskomstpar-

ter. 

Nævnet har afsluttet de indledende opgaver, der er forbundet 

med en opstart af nævnets drift. Nævnet er således klar til at 
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modtage sager til udtalelse. Færdselsstyrelsen har efterspurgt 

yderligere oplysninger fra ansøgerne til brug for oplysning af sa-

gerne. Færdselsstyrelsen har oversendt sagerne til overenskomst-

nævnet 28 dage efter modtagelsen af disse supplerende oplysnin-

ger og én dag efter, at nævnets forretningsorden blev godkendt.   

Færdselsstyrelsen har den 30. marts 2021 sendt sagerne til næv-

net for en udtalelse i medfør af § 6, stk. 3, nr. 3. Overenskomst-

nævnets udtalelser vil kunne supplere beslutningsgrundlaget i 

Færdselsstyrelsens afgørelser. I de tilfælde hvor ansøgningen 

vedrører en overenskomst, som Færdselsstyrelsen ikke tidligere 

har truffet afgørelse om, forudsættes det, at Overenskomstnævnet 

høres. Sagsbehandlingstiden for de første to ansøgningssager 

skal derfor ikke ses som et udtryk for den fremtidige sagsbehand-

lingstid på lignende sager, men som et udtryk for nødvendighe-

den af, at de formelle rammer for nævnets virke er fastlagt. 

Det kan bemærkes, at nævnet har planlagt at afholde deres første 

møde den 3. maj 2021.” 

Med venlig hilsen 

Benny Engelbrecht 

 

 


